

在圣经中为什么常用羊来作人的比喻？

交通如下：

1. 圣经中如何来描述羊的特性？
2. 圣经中如何来描述主耶稣和人之间如同牧人和羊的关系？
3. 圣经中常比喻羊群是教会。

In Bible why sheep is often used to typify man?

Fellowship as follows:

1. **In Bible how the character of sheep is described?**
2. **In Bible how the relation between the Shepherd and sheep is used to typify that between the Lord Jesus and man?**
3. **In Bible Church is often typified as flock.**

羊和牧人 Sheep and Shepherd

赛53:6 我们都如羊走迷，各人偏行己路。耶和華使我们众人的罪孽都归在他(耶穌)身上。

赛53:7 他(耶穌)被欺压，在受苦的时候却不开口。（或作他受欺压却自卑不开口）他(耶穌)像羊羔被牵到宰杀之地，又像羊在剪毛的人手下无声，他(耶穌)也是这样不开口。

赛53:7是一节圣经直接描述羊的特性“像羊羔被牵到宰杀之地，又像羊在剪毛的人手下无声”。这表示主盼望每一个人跟随他们的主耶穌也是像羊如此的顺服和服从。祂自己就是这样一位完美的榜样。

Isa. 53:6 All we like **sheep** have gone astray; we have turned—every one—to his own way; and Jehovah has laid on him (Jesus) the iniquity of us all.

Isa. 53:7 He (Jesus) was oppressed, and he (Jesus) was afflicted, yet he (Jesus) opened not his mouth; **like** a **lamb** that is led to the slaughter, and **like** a **sheep** that before its shearers is silent, so he (Jesus) opened not his mouth.

Isa.53:7 is a verse which directly describes the character of a sheep “like a lamb that is led to the slaughter, and like a sheep that before its shearers is silent” 。 This shows that the Lord desires every man who follows Him has sheep’s character of submission and obey. He himself is a perfect example.

羊和牧人 Sheep and Shepherd

约翰福音 John 约翰福音第10章有最多的经节比喻主和我们如同牧人和羊

10:1 我实实在在地告诉你们，人进羊圈，不从门进去，倒从别处爬进去，那人就是贼，就是强盗。

10:2 从门进去的，才是羊的牧人。

10:3 看门的就给他开门。羊也听他的声音。他按着名叫自己的羊，把羊领出来。

10:4 既放出自己的羊来，就在前头走，羊也跟着他，因为认得他的声音。

10:5 羊不跟着生人，因为不认得他的声音。必要逃跑。

10:6 耶稣将这比喻告诉他们但他们不明白所说的是什么意思。

10:7 所以耶稣又对他们说，我实实在在地告诉你们，我就是羊的门，

10:8 凡在我以先来的，都是贼，是强盗。羊却不听他们。

10:9 我就是门。凡从我进来的，必然得救，并且出入得草吃。

这里的红字部分，直接的说明主:牧人和我们:羊之间亲密的关系。另附上一个圣经作业律法和羊圈来补充交通约10:1-9节。

羊和牧人 **Sheep and Shepherd**

John 约翰福音 John Chapter 10 has most # of verses to typify the Lord and us like shepherd and sheep.

- 10:1** "Truly, truly, I say to you, he who does not enter the **sheepfold** by the door but climbs in by another way, that man is a thief and a robber.
- 10:2** But he who enters by the door is the **shepherd** of the **sheep**.
- 10:3** To him the gatekeeper opens. The **sheep hear his voice**, and **he calls his own sheep by name and leads them out**.
- 10:4** **When he has brought out all his own, he goes before them**, and the **sheep follow him, for they know his voice**.
- 10:5** A stranger they will not follow, but they will flee from him, for **they do not know the voice of strangers.**"
- 10:6** This figure of speech Jesus used with them, but they did not understand what he was saying to them.
- 10:7** So Jesus again said to them, "Truly, truly, I say to you, **I am the door of the sheep**.
- 10:8** All who came before me are thieves and robbers, but the **sheep** did not listen to them.
- 10:9** **I am the door. If anyone enters by me, he will be saved and will go in and out and find pasture.**

The red portion directly show the intimate relation between the Lord: Shepherd and us: sheep. In addition, a homework related to Law and the sheepfold to add the fellowship concerning John 10:1-9节。

羊和牧人 Sheep and Shepherd

约翰福音 John 约翰福音第10章有最多的经节比喻主和我们如同牧人和羊

10:10 盗贼来，无非要偷窃，杀害，毁坏。我来了，是要叫羊（或作人）得生命，并且得的更丰盛。

10:11 我是好牧人，好牧人为羊舍命。

10:12 若是雇工，不是牧人，羊也不是他自己的，他看见狼来，就撇下羊逃走。狼抓住羊，赶散了羊群。

10:13 雇工逃走，因他是雇工，并不顾念羊。

10:14 我是好牧人。我认识我的羊，我的羊也认识我。

10:15 正如父认识我，我也认识父一样。并且我为羊舍命。

10:16 我另外有羊，不是这圈里的。我必须领他们来，他们也要听我的声音。并且要合成一群，归一个牧人了。

10:26 只是你们不信，因为你们不是我的羊。

10:27 我的羊听我的声音，我也认识他们，他们也跟着我。

这里的红字部分，直接的说明主:牧人和我们:羊之间亲密的关系。

羊和牧人 Sheep and Shepherd

John 约翰福音 John Chapter 10 has most # of verses to typify the Lord and us like shepherd and sheep.

10:10 The thief comes only to steal and kill and destroy. **I came that they may have life and have it abundantly.**

10:11 I am the **good shepherd**. The **good shepherd lays down his life for the sheep.**

10:12 He who is a hired hand and not a **shepherd**, who does not own the **sheep**, sees the wolf coming and leaves the **sheep** and flees, and the wolf snatches them and scatters them.

10:13 He flees because he is a hired hand and cares nothing for the **sheep**.

10:14 I am the **good shepherd**. **I know my own and my own know me,**

10:15 just as the Father knows me and I know the Father; and I lay down my life for the sheep.

10:16 And I have **other sheep** that are not of this fold. **I must bring them also, and they will listen to my voice.** So there will be **one flock, one shepherd.**

10:26 but you do not believe because you are not among my **sheep.**

10:27 My **sheep hear my voice, and I know them, and they follow me.**
The red portion directly show the intimate relation between the Lord: Shepherd and us: sheep.

羊和牧人 Sheep and Shepherd

歌1:7 我心所爱的阿，求你告诉我，你在何处牧**羊(群)**，晌午在何处使**羊**歇卧。我何必在你同伴的**羊群**旁边，好像蒙着脸的人呢？

歌1:8 你这女子中极美丽的，你若不知道，**只管跟随羊群的脚踪去**，把你的山羊羔牧放在**牧人**帐棚的旁边。

Song 1:7 Tell me, you whom my soul loves, where you pasture your **flock**, where you make it lie down at noon; for why should I be like one who veils herself beside the **flocks** of your companions?

Song 1:8 He: If you do not know, O most beautiful among women, **follow in the tracks of the flock**, and pasture your young goats beside the **shepherds'** tents.

这里的羊群是教会的比喻。也就是教导我们有属灵同伴，不单独，过一个健康的教会生活。

Here the flock typifies church. It also teaches us that we need spiritual companions, not independent and live a healthy church life.

羊和牧人 Sheep and Shepherd

徒**20:29** 我知道我去之后，必有凶暴的豺狼，进入你们中间，不爱惜**羊群**。

彼前**5:2** 务要**牧养**在你们中间神的**群羊**，**按着神旨意**照管他们。不是出于勉强，乃是出于**甘心**。也不是因为贪财，乃是出于**乐意**。

彼前**5:3** 也不是辖制所托付你们的，乃是作**群羊**的**榜样**。

Acts 20:29 I know that after my departure fierce wolves will come in among you, not sparing the **flock**;

1st Peter 5:2 shepherd the **flock of God** that is among you, exercising oversight, not under compulsion, but willingly, as God would have you; not for shameful gain, but eagerly;

1st Peter 5:3 not domineering over those in your charge, but being examples to the **flock**.

这里的羊群是教会的比喻。一位教会的服事者需按着神的旨意来牧养圣徒，甘心乐意，活出榜样来。

Here the flock typifies church. A servant in the church must shepherd the saints according to the oversight of God willingly and live out a living as an example.

羊和牧人 Sheep and Shepherd

来13:20 但愿赐平安的神，就是那凭永约之血使(群)羊的**大牧人**我主耶稣，从死里复活的神，

彼前5:4 到了**牧长**显现的时候，你们必得那永不衰残的荣耀冠冕。

Heb.13:20 Now may the God of peace who brought again from the dead our Lord Jesus, the **great shepherd** of the **sheep**, by the blood of the eternal covenant,

1st Peter 5:4 And when the **chief Shepherd** appears, you will receive the unfading crown of glory.

主是我们的好牧人(约10:11,14)，大牧人和牧长。

Lord is our good shepherd (John 10:11,14), great shepherd and chief shepherd.

羊和牧人 Sheep and Shepherd

代下**18:16** 米该雅说, 我看见以色列众民散在山上, 如同没有牧人的**羊群**一般。耶和華说, 这民没有主人, 他们可以平平安安地各归各家去。

诗**78:52** 他却领出自己的民如羊, 在旷野引他们如**羊群**。

诗**80:1** 领约瑟如领**羊群**之以色列的牧者阿, 求你留心听。坐在二基路伯上的阿, 求你发出光来。

赛**40:11** 他必像牧人牧养自己的**羊群**, 用膀臂聚集羊羔抱在怀中, 慢慢引导那乳养小羊的。

耶**33:12** 万军之耶和華如此说, 在这荒废无人民无牲畜之地, 并其中所有的城邑, 必再有牧人的住处。他们要使**羊群**躺卧在那里。

结 **34:12** 牧人在**羊群**四散的日子怎样寻找他的羊, 我必照样寻找我的羊。这些羊在密云黑暗的日子散到各处, 我必从那里救回它们来。

弥**5:4** 他必起来, 倚靠耶和華的大能, 并耶和華他神之名的威严, 牧养他的**羊群**。他们要安然居住。因为他必日见尊大, 直到地极。

这里的羊群是教会的比喻。

羊和牧人 **Sheep and Shepherd**

2nd Chron.18:16 And he said, "I saw all Israel scattered on the mountains, as **sheep** that have no **shepherd**. And Jehovah said, 'These have no master; let each return to his home in peace.'"

Psa.78:52 Then he led out his people like sheep and guided them in the wilderness like a **flock**.

Psa.80:1 Give ear, O **Shepherd** of Israel, you who lead Joseph like a **flock**. You who are enthroned upon the cherubim, shine forth.

Isa. 40:11 He will tend his **flock** like a **shepherd**; he will gather the **lambs** in his arms; he will carry them in his bosom, and gently lead those that are with young.

Jer.33:12 Thus says Jehovah of hosts: In this place that is waste, without man or beast, and in all of its cities, there shall again be habitations of **shepherds** resting their **flocks**.

Eze.34:12 As a **shepherd** seeks out his **flock** when he is among his **sheep** that have been scattered, so will I seek out my **sheep**, and I will rescue them from all places where they have been scattered on a day of clouds and thick darkness.

Mic.5:4 And he shall stand and **shepherd** his **flock** in the strength of Jehovah, in the majesty of the name of Jehovah his God. And they shall dwell secure, for now he shall be great to the ends of the earth.

Here the flock typifies church.

羊和牧人 Sheep and Shepherd

创4:4 亚伯也将他**羊群**中头生的和羊的脂油献上。耶和华看中了亚伯和他的供物，

利5:18 也要照你所估定的价，从**羊群**中牵一只没有残疾的公绵羊来，给祭司作赎愆祭。至于他误行的那错事，祭司要为他赎罪，他必蒙赦免。

这里羊群中头生的羊和羊群中一只没有残疾的公绵羊都是预表我们的主耶稣。

Gen.4:4 and Abel also brought of the firstborn of his **flock** and of their fat portions. And Jehovah had regard for Abel and his offering,

Lev.5:18 He shall bring to the priest a **ram** without blemish out of the **flock**, or its equivalent for a guilt offering, and the priest shall make atonement for him for the mistake that he made unintentionally, and he shall be forgiven.

Here the first born of the flock and a ram without blemish out of the flock typifies our Lord Jesus.